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Zápis z 15. zasedání Akademického senátu Přírodovědecké fakulty 

Masarykovy univerzity ve funkčním období 2020–2023  
 

které se konalo 14. února 2022 od 15:00 hodin v zasedací místnosti 432, areál B17 v Kampusu 

v Bohunicích. 

 

Schválený program zasedání: 

1. Schválení programu zasedání 
2. Kontrola úkolů 

- Koncepce řešení problému týkajícího se sexuálního obtěžování v rámci fakulty 
- Informace týkající se cenové politiky univerzitní Menzy 
- Oborové rozvrstvení členů Vědecké rady 

3. Vyslovení souhlasu se jmenováním členů Vědecké rady 
4. Vyslovení souhlasu se jmenováním proděkana pro zahraniční vztahy 
5. Aktivity Přírodovědecké fakulty týkající se současné krize na Ukrajině 
6. Aktuální stav počtu přihlášek na PřF a budoucí směřování kampaně pro uchazeče 
7. Různé 

 

Přijaté závěry a usnesení: 

1. Akademický senát vyslovil souhlas se jmenováním těchto členů Vědecké rady PřF MU: doc. 
RNDr. Josef Novotný, Ph.D., prof. Dr. Ing. Jan Mareš 

2. Akademický senát PřF MU souhlasí se záměrem děkana jmenovat doc. Mgr. Ctirada Hofra, 
Ph.D. proděkanem pro zahraniční vztahy. 

3. Akademický senát PřF MU odsuzuje útok Ruské federace na území suverénního státu Ukrajina 
a vyjadřuje svou solidaritu s občany Ukrajiny a se členy akademických obcí ukrajinských 
univerzit i vědeckých institucí. Zároveň Akademický senát PřF MU odmítá jakékoli projevy 
diskriminace na základě státní příslušnosti nebo národnosti, a to vzhledem k tomu, že na 
svobodné akademické půdě nesmí být uplatňovány principy kolektivní viny. 

4. Akademický senát vyslovil souhlas se jmenováním doc. Mgr. Ctirada Hofra, Ph.D. za člena 
Vědecké rady PřF MU. 
 

 
Přílohy zápisu: 
 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

Průběh jednání: 

 

1. Schválení programu zasedání: 
 

Hlasování: pro 25 / proti 0 / zdržel se 0; program zasedání byl schválen. 

 

2. Kontrola úkolů 

 
Informace týkající koncepce řešení problému sexuálního obtěžování v rámci fakulty 

Proděkanka Svatoňová seznámila členy senátu s vývojem strategie týkající se problému sexuálního 

obtěžování v rámci MUNI, na které se ještě jako prorektorka v minulém období podílela.  Na počátku 

byla na základě spolupráce se studenty vytvořena pracovní skupina v rámci MUNI. Následně byla 

navržena spolupráce s Modrou linkou bezpečí v rámci přímé komunikace s ředitelkou p. Regnerovou a 

navázána spolupráce s nezávislou organizací Konsent. V rámci těchto aktivit došlo ke vzniku 

poradenského centra MUNI zabývajícím se problematikou sexuálního obtěžování 

(https://www.muni.cz/o-univerzite/uredni-deska/sexualni-obtezovani). V listopadu roku 2020 byl 

poté připraven workshop pro zaměstnance a studenty týkající se tohoto tématu a ve spolupráci 

s organizací Konsent byl prováděn výzkum zabývající se problematikou sexuálního obtěžování na 

vysokých školách. Od roku 2020 poté tato agenda přešla na novou prorektorku Koryčánkovou. V rámci 

fakulty je v současné době problematika sexuálního obtěžování v gesci proděkanky Munzarové. 

Svobodová: Děkuji za informace, jaká je ale další strategie řešení této problematiky v rámci PřF MU? 

Svatoňová: Vzhledem k tomu, že v současné době se proděkanka Munzarová s touto problematikou 

teprve seznamuje, bude schopna Vám poskytnout komplexní strategii až po detailním seznámení se 

s celou problematikou v rámci fakulty a univerzity. 

Lochman: Děkuji za informace, v rámci příštích jednání se tedy ještě určitě k tomuto bodu vrátíme, 

jakmile bude mít paní proděkanka Munzarová další informace.  

 

Informace týkající se cenové politiky univerzitní Menzy 

Munzarová: Napsala jsem paní prorektorce Koryčánkové a seznámila ji s problematikou týkající se 

cenové politiky univerzitní Menzy. Bylo mi sděleno, že kontrola hospodaření menzy je v gesci paní 

kvestorky. Kvestorka byla také seznámena s problematikou a o dalším postupu mě bude informovat. 

Finanční příspěvky na činnost menzy jsou ze strany MŠMT stejné, nezávisle na univerzitní menze. MUNI 

má však na menzu větší výlohy. Informace jsem poslala řediteli menzy, který na to už krátce zareagoval. 

Řekl, že ani po navýšení o 10 Kč, které proběhlo na podzim, nebude menza schopna pokrýt své náklady. 

Ztráty budou vyšší než minulý rok. Je to problém dlouhodobý, zkusím promluvit s panem ředitelem. O 

dalším postupu Vás budu informovat. 

Lochman: Děkuji za informace, k tomuto bodu se tedy budeme vracet pravidelně, jakmile bude mít 

paní proděkanka další informace.  

 

Oborové rozvrstvení členů Vědecké rady  

Kašparovský: Slíbil jsem, že Vám dám k dispozici ukázku toho, jak vypadá naše oborové rozvrstvení 

členů Vědecké rady. Máme dva akreditované studijní obory ve zdravotnických vědách, a tudíž jsou ve 

VR potřeba aspoň dva členové, kteří mají kvalifikace ve zdravotnických vědách. Oblasti máme relativně 

široké, nicméně kvalifikačních řízení máme méně. V oblasti teoretické fyziky a astrofyziky, fyziky 

kondenzovaných látek a fyziky plazmatu máme 3 kvalifikační řízení. V matematice máme 4 kvalifikační 

https://www.muni.cz/o-univerzite/uredni-deska/sexualni-obtezovani


řízení a 3 členy VR. Potom máme dvě velké skupiny biologie a chemie. Životní prostředí a zdraví je 

akreditováno v rámci chemického vzdělávání.  

Následně děkan Kašparovský prezentoval senátu všechny členy VR PřF MU.  

Kašparovský: Chemie životního prostředí se nově mění na Životní prostředí a zdraví, kde v současné 

době dobíhá kvalifikační řízení. Po dohodě bude na své členství rezignovat profesor Holoubek. Důvod 

je ten, že se stane emeritním profesorem. Emeritní profesor není dobře ukotven v rámci systému a 

nebude tedy ani interním, ani externím členem.  

 

Diskuse: 

Kudrle: Z matematiky tam není nikdo externí? 

Kašparovský: Ano, je tam profesor Doupovec. 

 

 

3. Vyslovení souhlasu se jmenováním členů Vědecké rady 

 
Děkan Kašparovský informoval senát, že dva členové VR byli požádání o rezignaci, které vyhověli. 

Následně senátu navrhl dva nové členy. První z nich byl prof. Jan Mareš, současný děkan agronomické 

fakulty, který odborně nahrazuje prof. Gelnara. Druhým navrhovaným členem VR je docent Josef 

Novotný z UK, který by měl doplnit oblast sociální geografie a regionálního rozvoje, která není ve VR 

pokryta. Senátoři obdrželi příslušné životopisy obou kandidátů. Tímto bychom měli mít pokryty 

všechny oblasti. Členů VR je nyní celkem 47. Dva členové rezignovali a dva budeme doplňovat, čísla 

tedy budou zachována. Z tohoto počtu je 31 interních členů a 16 externích členů, tzn. jsme v zákonné 

normě 1/3 externích členů. 

 

Návrh usnesení: 

Akademický senát vyslovil souhlas se jmenováním těchto členů Vědecké rady PřF MU: doc. RNDr. Josef 
Novotný, Ph.D. a prof. Dr. Ing. Jan Mareš 
 
Hlasování: 

Kandidát Počet hlasů 

Josef Novotný 25 

Jan Mareš 24 

 

 

4. Vyslovení souhlasu se jmenováním proděkana pro zahraniční vztahy 
 

Děkan Kašparovský představil doc. Hofra jako kandidáta na proděkana pro oblast zahraničních vztahů, 

kterou nemáme nyní pokrytou. Původně jsme chtěli tyto agendy rozložit mezi více proděkanů, což se 

ukázalo jako nevhodná varianta. Dohodli jsme se tedy na jmenování proděkana pro agendu 

zahraničních vztahů. Vhodným kandidátem mi byl doporučen doc. Hofr, a po bližším zhodnocení jsem 

dospěl k tomu, že je opravdu vyhovujícím kandidátem na místo proděkana pro zahraniční vztahy. Má 

dobré zkušenosti se zahraničními agendami a spoluprací, při pohovoru vyjádřil velké zaujetí pracovat 

pro Fakultu, což je pro mě velmi důležité. Do budoucna by měl převzít agendu vědy a výzkumu po 

proděkanu Leichmannovi. Dokud však nebude dokončeno současné hodnocení Fakulty, nechci, aby ji 

ihned přebral. Agendu proto bude přebírat postupně během roku. 

 

Návrh usnesení: 



Akademický senát PřF MU souhlasí se záměrem děkana jmenovat doc. Mgr. Ctirada Hofra, Ph.D. 

proděkanem pro zahraniční vztahy. 

 

Hlasování: pro 25 / proti 0 / zdržel se 0; Návrh byl schválen. 

 

 

5. Aktivity Přírodovědecké fakulty týkající se současné krize na Ukrajině 
 

Proděkanka Svatoňová seznámila senát s aktivitami Fakulty týkající se současné krize na Ukrajině. 

MUNI podává komplexní pomoc napříč různými cílovými skupinami. PřF se soustředí na své 

spolupracovníky, a na všechny, kteří s Fakultou dlouhodobě spolupracují. Pozornost je věnována i 

ukrajinským institucím, které s PřF spolupracují. Spolupráce probíhá s “MUNI pomáhá“ a také s 

“Asistenčním centrem“, které sídlí na výstavišti. Probíhá finanční sbírka, na které je zhruba jeden milion 

korun. Zaměstnanci a studenti budou informováni o materiální sbírce, která bude v prostorách 

Kampusu. Existuje psychologická pomoc a krizová linka, včetně tlumočení z a do češtiny. Zajištění 

ubytování pro ukrajinské uprchlíky probíhá prostřednictvím aplikace “MUNI pomáhá“. Probíhají 

konkrétní akce a pomoc, na které navazuje materiální sbírka. Na webu fakulty jsou dostupné informace 

o pomoci Ukrajině, články a prohlášení rektora. Také bylo odsouhlaseno a vyplaceno mimořádné 

stipendium pro ukrajinské studenty SCI MUNI a Fakulta je připravena nabídnout cca. 190 nových míst 

ve studijních programech pro studenty z Ukrajiny.  

Diskuse: 

Šindelář: Jakým způsobem a jakými kanály se ukrajinští studenti mohou dozvědět o možnostech studia, 

které jim MUNI teď nabízí? 

Svatoňová: Situace se hodně rychle vyvíjí. Všem institucím jsme napsali a hledali jsme hlavně cestu, jak 

studenty co nejrychleji přijmout. Jakmile budeme vědět všechny informace týkající se přijetí, tak je 

můžeme sdílet pro ukrajinské studenty. 

Lízal: Nastavuje se vedlejší přijímací řízení. Klasické přijímací řízení do bakalářských studijních 

programů již bylo uzavřeno. Je potřeba nastavit pravidla pro přijímání ukrajinských studentů. Budeme 

po studentech požadovat informace týkající se předchozího studia a konkrétního oboru, abychom je 

mohli zařadit na volná místa nejblíže jejich zájmu. Předpokládá se, že od 1. dubna 2022 bude 

rozběhnuto přijímací řízení těchto studentů. Studenti budou absolvovat kurz češtiny. Do studia by 

nastupovali až se začátkem podzimního semestru. Staráme se i o ukrajinské studenty, kteří u nás 

aktuálně studují. Dostávají každý měsíc stipendium pro pomoc v obtížné situaci. 

Šindelář: Na stránce pomáháme Ukrajině jsem nenašel informaci, která by říkala, že u nás studenti 

mohou dostudovat. Myslím si, že by bylo dobré, aby informace o možnosti studia byla dostupná na 

webových stránkách fakulty. 

Kašparovský: Zabezpečíme přidání informace na web. 

Bulant: Čekáme na zákon, který nám umožní přijímací řízení vypsat. Zákon byl schválen ve čtvrtek ve 

sněmovně, tzv. Lex Ukrajina pro oblast školství. My jsme se na něm aktivně podíleli, za to děkuji 

zejména kolegyni Vlkové. Jsme schopni v podstatě individuálně vypsat přijímací řízení pro každého 

studenta zvlášť. Jsme schopni rozřazovat studenty buď ke studiu, nebo k jazykové přípravě. Podmínky 

budou schvalovány akademickými senáty. Nic by nemělo bránit tomu, aby vše bylo od 1. dubna 2022 

aktivní. Příští týden se budeme scházet s proděkany a ujednotíme si podmínky. 

Novák: Jaký bude postup v případě, že bude mít ukrajinský student třetího ročníku zájem o studium na 

MUNI. Bude pokračovat nebo bude muset začít studium od začátku? 

Lízal: Můžeme přijmout studenta na základě jeho předchozího studia. Uplatňujeme tento postup pro 

české studenty a předpokládám, že to budeme uplatňovat i u studentů z Ukrajiny. 



Baláž: Byla zde výzva, že se nemají do zaměstnaneckých poměrů a studiu přijímat lidé ze sankciovaných 

zemí (z Iránu, z KLDR atd.). Jak to bude v případě Ruska? 

Kašparovský: Jsme zavázáni v rámci mezinárodních dohod respektovat smlouvy, které jsou na 

mezinárodní úrovni. Pokud by se na sankční seznam dostalo i Rusko, tak se může stát, že nám zakážou 

přijímat studenty z této země. Ale zatím nevíme. 

Bláha: Do budoucna se může stát, že se podmínky zpřísní a nebudeme schopni zajišťovat vzdělávání a 

podporu lidem z Ruska. Dám to jako podnět na projednání s proděkany pro internacionalizaci. 

Bulant: Nejenom sankční seznam, ale také nevydávání víz ruským a běloruským občanům znamená, že 

už dnes dochází k jejich „diskriminaci“. Rozhodli jsme se, že TSP nebudeme převádět do online podoby. 

Tím pádem tito uchazeči nedostanou možnost konat u nás přijímací řízení.  

Novák: Jak to dopadne se studenty z Ruska, až jim za pár měsíců skončí platnost víza?  

Kašparovský: Nemůžeme jít nad rámec ČR. Pokud nebudu mít povolení, tak jim bohužel vzdělání 

nebudeme moct poskytnout. 

Lochman: Myslím si, že by bylo vhodné vyjádřit se jako senát k situaci na Ukrajině. Myslím si, že asi 

nebudeme vést rozpor o usnesení odsuzující útok Ruské federace na území suverénního státu Ukrajina 

a vyjádřit solidaritu s občany Ukrajiny a členy akademických obcí ukrajinských univerzit i vědeckých 

institucí. Zároveň jsem do usnesení přidal i bod druhý, ve kterém akademický senát odmítá jakékoliv 

projevy diskriminace, zahrnující omezení možnosti studovat na základě etnické příslušnosti nebo 

národnosti, a to vzhledem k tomu, že na svobodné akademické půdě nesmí být uplatňovány principy 

kolektivní viny. Chcete usnesení nějak modifikovat? 

Bláha: Navrhuji ten druhý bod zkrátit tak, že odmítáme jakékoliv projevy diskriminace dle národnosti.  

Kudrle: Přiznám se, že s tím nesouhlasím z jednoho prostého důvodu. Komu to bude adresováno? První 

část je jasná a dle mého názoru ji nebude číst nikdo, komu je adresována. Druhá část je extrémně 

důležitá, protože se to reálně na akademické půdě děje a vůči tomu se musíme vymezit. Musíme se 

diskriminaci postavit členem. 

Lochman: Tyto dvě věty na sebe navazují a první věta akcentuje konkrétní situaci, ke které se druhá 

věta vztahuje. Bez této první věty by se jednalo pouze o obecné konstatování, se kterým se počítám 

všichni obecně ztotožňujeme. 

 

Návrh usnesení: 

Akademický senát PřF MU odsuzuje útok Ruské federace na území suverénního státu Ukrajina a 

vyjadřuje svou solidaritu s občany Ukrajiny a se členy akademických obcí ukrajinských univerzit i 

vědeckých institucí. Zároveň Akademický senát PřF MU odmítá jakékoli projevy diskriminace na 

základě státní příslušnosti nebo národnosti, a to vzhledem k tomu, že na svobodné akademické půdě 

nesmí být uplatňovány principy kolektivní viny. 

 

Hlasování: pro 22 / proti 0 / zdržel se 2; AS PřF MU souhlasí s předloženým usnesením. 

 

 

6. Aktuální stav počtu přihlášek na PřF a budoucí směřování kampaně pro 

uchazeče 

 

Proděkanka Svatoňová seznámila senát se současnou situací týkající se počtu přihlášek. Loňský rok byl 

svým způsobem jiný a výjimečný. Máme k dispozici data k 28. 2. 2022. K tomuto datu evidujeme 3 263 

přihlášek na naši fakultu. Celkově jsem tedy na fakultě asi na 96 % přihlášek loňského roku, na 

univerzitě poté na 92 %. Pokud se však podíváme na porovnání s rokem 2020, tak tam jsme letos 

vyrostli na naší fakultě o 108 % a na univerzitě o 107 %. Nyní existují dvě linie uchazečské kampaně. 



Univerzitní kampaň, která cílí na podporu dobrého jména celé MUNI, probíhá celý rok. Prezentuje 

univerzitu a její fakulty na veletrzích. Na tuto kampaň navazuje kampaň fakultní. Kampaň má několik 

důležitých bodů v průběhu celého roku. Lednová a únorová kampaň směřuje k podání přihlášek na SCI 

MUNI. Horká kampaň: seznámení s programem, podání přihlášky. Důležité je dbát na to, aby se 

studenti dostavili k přijímacímu řízení. Nesmíme se studentem ztratit kontakt. Poté je naším hlavním 

zájmem především skutečnost, aby se student zapsal na naši fakultu i přesto, že je přijatý na více fakult. 

Další kampaně probíhají v jarních a letních měsících. Klademe důraz na osobní reference a zkušenosti 

našich studentů. Smyslem je udržet pozornost uchazečů a budovat v nich důvěru v naši PřF. 

Komunikuje se prostřednictvím webu, Facebooku a Instagramu. Chtěli bychom také využít osobní 

komunikaci. V současné době připravujeme dopis pana děkana a ředitele ústavu, na který si uchazeč 

podává přihlášku. V rámci tohoto dopisu oslovíme studenta po úspěšném absolvování přijímacího 

řízení, což by mělo vést k posílení osobního kontaktu se studentem a zvýšení zápisovosti studentů.   

Diskuse: 

Kudrle: Myslím si, že bychom měli lákat studenty přímo na Přírodovědeckou fakultu. 

Svatoňová: V rámci celouniverzitní kampaně se buduje jméno univerzity, my zdůrazňujeme část PřF, 

aby si studenti vybrali konkrétně naši fakultu.  

Brom: Jak je to teď s počty studentů? Pamatuji si, že z rektorátu je informace o větším počtu studentů.  

Kašparovský: Z našeho pohledu byl tento rok propadový, ale nelze srovnávat s kovidovým rokem 2021. 

V letošním roce se blížíme číslům z roku, který byl před kovidem. Neměli bychom být tedy v poklesu. 

Lízal: Zápisovost máme pořád stejnou. Loňský rok byla zápisovost menší, ale nelze srovnávat s minulým 

rokem. Na některých oborech se zcela upouštělo od přijímacích testů a nabralo se docela dost lidí, kteří 

potom nepřišli. 

Novák: Na velkém senátu jsme viděli porovnání mezi fakultami týkající se právě přijatých studentů a 

zápisovosti. Naše fakulta je mezi nejhoršími, co se zápisovosti týká. Víme, kam nám ti studenti utíkají? 

Jestli utíkají na Lékařskou fakultu nebo na jinou univerzitu?  

Lízal: Zápisovost v procentech držíme stejnou. Minulý rok nám hodně studentů odpadlo proto, že řada 

programů odpouštěla přijímací zkoušky. Co se týká toho, kam studenti utíkají, tak dokážeme získat data 

pouze od studentů, kteří studují.  

Kudrle: Pokud studenti odmítnou studium, tak bych je poprosil o zpětnou vazbu, proč studia zanechali.  

Lízal: Obávám se nulové reakce. 

 

7.  Různé 
 

Jmenování doc. Hofra do Vědecké rady 

Kašparovský: Rád bych poprosit senát o vyslovení souhlasu se jmenováním doc. Hofra do Vědecké rady 

vzhledem k tomu, že bylo senátem schváleno jeho jmenování proděkanem pro zahraniční vztahy. Jsem 

si vědom, že tento návrh nebyl předložen v požadované lhůtě před jednáním senátu, ale byl bych rád, 

kdyby se mohl účastnit již příštího zasedání VR.  

Návrh usnesení: 

Akademický senát vyslovil souhlas se jmenováním doc. Mgr. Ctirada Hofra, Ph.D. za člena Vědecké 

rady PřF MU. 

 

Hlasování: pro 23 / proti 0 / zdržel se 1; AS PřF MU souhlasí s předloženým usnesením. 

 

Dlouhodobý koncepční rozvoj výzkumné organizace 



Děkan Kašparovský informoval senát o skutečnosti, že DKRVO částka byla navýšena ze 400 milionů na 

800 milionů. Současně bylo odsouhlaseno, že bude dynamičtější nárůst pro “Áčkové“ univerzity. V 

tomto roce můžeme očekávat větší nárůst peněz, než jsme očekávali. Do dalších let se neočekává další 

nárůst, ale stagnace.  

  

Další zasedání se bude konat 11. dubna 2022 od 15 hod na Kampusu (B17/432). 

 

Prezence  

Zaměstnanecká komora:   

RNDr. Milan Baláž, Ph.D., Mgr. Jiří Bartoš, PhD., doc. Mgr. Petr Hasil, Ph.D., Mgr. Barbora Hutňan 

Chattová, Ph.D., doc. RNDr. Pavel Hyršl, Ph.D., doc. Mgr. Jan Koláček, Ph.D., prof. Mgr. Vít Kudrle, doc. 

Mgr. Jan Lochman, Ph.D., Mgr. Mojmír Meduňa, Ph.D., Mgr. Pavel Pracný, Ph.D., Mgr. Peter Šebej, 

Ph.D., RNDr. Ondřej Šerý, Ph.D., doc. Mgr. Josef Šilhan, Ph.D., prof. Ing. Vladimír Šindelář, Ph.D. 

Studentská komora:   

Mgr. Tomáš Brom, Mgr. Václav Hladík, RNDr. Dominik Kevický, Mgr. Marek Korsák, Mgr. Michaela 

Kubová, Ph.D., Mgr. Jan Mašek, PharmDr. Markéta Nezvedová, Mgr. David Novák, Bc. Júlia Peňáková, 

RNDr. Vendula Svobodová, Bc. Kateřina Weisová 

Hosté:  

prof. Mgr. Tomáš Kašparovský, Ph.D., Roman Čermák, M.Sc., doc. PhDr. Mgr. Hana Svatoňová, Ph.D., 

RNDr. Pavel Lízal, Ph.D., doc. Mgr. Markéta Munzarová, Dr. rer. nat., prof. RNDr. Luděk Bláha, Ph.D., 

doc. Mgr. Ctirad Hofr, Ph.D., Mgr. Michal Bulant, Ph.D. 

 Zapsala:   

Mgr. Gabriela Ilčíková  

  

Zasedání řídil a zápis po vypořádání připomínek členů AS schválil:   

  

  

V Brně dne 1.4.2022       doc. Mgr. Jan Lochman, Ph.D. 
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